
 

Årsmötesprotokoll 2018 
 

Datum: 2018-09-06 

Plats: Tivoli Hotel & Congress Center, Köpenhamn, Danmark 

Antal närvarande medlemmar: 39 stycken alla med rösträtt samt 5 deltaganden icke medlemmar 

Närvarande styrelsemedlemmar:  Isak Haapaniem 

   Magnus Bergström 

Anna Järnhammer 

   Susanna Lindby 

    

§1 Föreningens ordföranden, Isak Haapaniemi, hälsade alla deltagare välkomna till SOIF:s 
årsmöte och förklarade årsmötet öppnat. 

 

§2 Till ordförande för årsmötet valdes Isak Haapaniemi. 

 

§3 Till sekreterare för årsmötet valdes Anna Järnhammer. 

 

§4 Till justeringsmän tillika rösträknare valdes Anna Mortimer och Anton Johannesson. 

 

§5 Därefter godkändes dagordningen.  

 

§6 Röstlängd upprättades genom avprickning. 

 

§7 Årsmötet ansågs av mötet vara stadgeenligt utlyst. 

 

§8 Föredragning av styrelsens verksamhetsberättelse  

Ordförande Isak Haapaniemi läste upp verksamhetsberättelsen för kalenderåret 2017. 
Mötet beslutade att lägga verksamhetsberättelsen till handlingarna. 

 

 

Sveriges 
Ortopedingenjörers 
Förening                                                                  



 

§9 Ordförande Isak Haapaneimi redovisar revisionsberättelsen. 

  

§10 Kassör Magnus Bergström redovisade årsredovisningen via en PowerPoint där 
årsredovisningen hade förenklats för att bli lätt överskådligt. 

- Den nya hemsidan var en stor kostnad men ska inte medföra några större 
kostnader fortsatt. 

- Fråga lyfts om höstkonferensen 2017 - inga intäkter är redovisade. Då OTB gjorde 
större delen av arbetet med den konferensen gick därför intäkterna till dem.  

- Det extra årsmötet 2017 orsakade också en högre kostnad. 

- Undringar ställs kring kontobalansen nu då 2017 visade ett så dåligt resultat. 
Kassören understryker att 2017 var ett dåligt år, både med extra kostnader, 
vikande medlemsantal och få annonser men att det har vänt och är bättre nu.  

 

§11 Styrelsen beviljades ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2017. 

 

§12 Till ordförande valde mötet Samuel Carlsson på 2 år (nyval). 

 

§12b Till kassör valde mötet Magnus Bergström på 2 år (omval). 

 

§12c Till vice sekreterare valde mötet Rickard Bergman på 2 år (nyval). 

 

§12d Till vice kassör valde mötet Michael Frisk på 1 år (fyllnads val). 

§12e På posten vice ordförande har sittande Klara Mathiesen annonserat att hon avser stiga 
av med omedelbar verkan. Till vice ordförande Karin Ros som fyllnadsval (1 år). 

  

 Från och med 180906 består styrelsen av följande ledamöter: 

 Ordförande:    Samuel Carlsson (nyval) 

 Vice ordförande:   Karin Ros (fyllnadsval) 

 Sekreterare:   Anna Järnhammer (sittande) 

 Vice sekreterare:  Rickard Bergman (nyval) 

 Kassör:   Magnus Bergström (omval) 

 Vice Kassör:   Michael Frisk (fyllnadsval) 

 



§13 Till revisorer valde mötet Kenth Lund (omval) på 1 år. Vetterstadens revionsbyrå får 
fortsatt förtroende.  

 

§14 Till ledamöter i valberedningen valdes Jan Ottosson (sammankallande, omval), Bo 
Andersson (omval) och Anna Mortimer (nyval). 

  

§15a Marie Eriksson (omval) och Göran Andersson (omval) valdes till att, jämte kassören i 
SOIF, utgöra stipendiekommittén. 

 Inga representanter valdes för forskningsfonden eftersom den ännu inte är igång, utan 
lyfts igen efter genomgång av bilaga 3 och proposition 4.  

 

§15b Jenny Utbult (omval) till representant för Ortopediskt magasin.  

 

§16 Beslut om medlemsavgiften för nästkommande år bordläggs till efter propositioner.  

Göran Andersson föreslår att vi sänker avgiften förslagsvis 100 kr om vi går in i 
samarbetet med OTB då pengarna går i kassan till OTB. 

§17a Styrelsen presenterar en proposition för stadgeändring gällande uteslutande av 
medlemmar (se proposition 1).  

Mötet godkänner styrelsens proposition gällande uteslutande av medlemmar. I 
enlighet med §13 i stadgarna så skall stadgeändringar och tillägg beslutas av två på 
varandra följande ordinarie årsmöten. Propositionen godkändes vid årsmötet 2018 
och i och med detta godkännande äger ändringen nu giltighet. 

Göran Anderson anmärker på att propositionen ändrats i att ändelsen på den 
föregående propositionen där styrelsen fick i uppdrag att utse en arbetsgrupp som 
skulle revidera stadgarna inför detta årsmöte. Det redovisas att detta arbete är 
påbörjat av styrelsemedlem men att det tyvärr inte har fullföljts på grund av 
personliga skäl. Då det inte var möjligt att presentera några övriga ändringar föreföll 
det viktigare att få medlemsparagrafen godkänd så att den nu kan verka.  

§ 17b Styrelsen presenterar en proposition för bildande av fond till SOIFs stipendium (se 
proposition 2). 

 Göran Andersson anmärker att på formen ”fond” och att det inte blir så mycket 
pengar att ge avkastning ge stipendier på. Propositionen föreslås att bordläggas till 
efter OTB frågan så att man kan välja hur stort belopp ska läggas in i fonden.  

 Årsmötet bordlägger frågan tills efter OTB.  

§ 17c Styrelsen presenterar en proposition med förslag till inträde som medlem i det nya 
OTB (se proposition 3). 

- Stor diskussion uppkommer bland mötesdeltagarna och många åsikter uttrycks i 
ärendet: 

o Göran Andersson yrkar avslag. Anser att det är ett väldigt stort beslut för 
föreningen och detta kommer vid ett illa valt tillfälle, med tanke på att 



årsmötet hålls i Danmark. Avtalet känns falskt, Göran ifrågasätter 
”paraplyet” - det finns inget paraply utan att OTB bara skriver om sina 
stadgar. 

Enligt föreslagna stadgar upplevs vi bli bakbundna i att driva ”våra frågor” 
då medlemmarna i nya OTB ska representera styrelsens beslut trots vår 
andel av rösträtterna.  

Oro utrycks att alla medlemsavgifter och intäkter ska tillfalla OTB och att 
det enda som bli kvar är att OTB ska främja forskning och utveckling. 

 Replik från styrelsen: OTB kommer också att stå för alla kostnader 
för att driva föreningen och aktiviteter. 

Summerat anser Göran att ett samgående i Paraplyorganisaion med OTB 
vore Döden för SOIF och blir svår att motverka.  

o Bengt Söderberg med erfarenhet av 36 år i SOIF och som ortopedingenjör, 
känns det viktigt att det finns en yrkesförening. Men som influenser är 
SOIF svagt därför behöver vi snarare gå in i en multidisciplinär förening. 
Kanske vi hellre ska koppla an till ISPO snarare än OTB. OTB är en 
branschförening för företagen, som driver businessfrågor primärt.  

Det vore bättre att stärka yrkesföreningen och kopplingen till ISPO. Bengt 
är förvånad över att det fanns ett förslag att gå ihop med OTB 

o Anton Johannesson: ISPO har lika svårt att få medlemmar att arbeta aktivt 
i sin föreningen, att vara räddare i nöden för SOIF är inte aktuellt. Men vi 
har förstått sedan länge att det inte går att jobba vidare i befintlig form, 
och det finns andra som har gjort sammanslagningar mellan 
branschorganisationer och yrkesorganisationer som nu föreslås. Replik till 
Göran - Sammanslagningen är inte döden, Soif är döende redan.  

o En förening för företag kan inte påverka på samma sätt landstingen och 
vården men yrkespersoner kan.  Men samarbeta mer vore bra.  

o Janne yrkar på att vi avslår förslaget och ger styrelsen uppdraget att ta 
fram ett nytt förslag.  

o Det uttrycks att samgåendet är en för stor fråga att ta på två veckor.  

 Detta har dock bearbetats och funnit som arbetsförslag under 
flera år. 

o Bo Andersson: Önskar behålla rätten att driva våra yrkesrelaterade frågor. 
Detta begränsas i paraplyorganisation med OTB.  

o Jon: vad finns det för vinster? 

  Svårt att driva aktiviteter i föreningen. Finns inte engagemang hos 
medlemmar. Och blir ett alldeles för tungt uppdrag för styrelsen 

 Fördelar i att driva utbildningar.  

 Få med stöd från arbetsgivare 

 Få underlättade administrativa  

 För liten bransch för att inte utnyttja förenat arbete.  



o Rickard Bergman: Menar att man kan fortsätta vara en fristående förening 
och ändå samarbeta med OTB. Ser ingen fördel att göra oss av med vårt 
oberoende.  

Inget möte i OTB utan att det diskuteras utbildning och behovet av 
ortopedingenjör. Ska vi kunna höja nivån på utbildningen behöver vi gå 
ihop.  

o Årsmötets deltagare menar att det finns goda möjligheter att vara en mer 
intern aktiv förening. Att vi kan bli bättre igen och att det skulle kännas 
hemskt att lämna över vår autonomi. 

o Anton Johannesson belyser att vi kan gå ur OTB om det inte fungerar.  

 Det görs en avräkning om vi går in och om vi går ur så ges det 
tillbaka genom en balansräkning.  

o Rikard Bergman ställer frågan om det finns det andra varianter av 
samarbete.  

 Replik från styrelsen: Att vi föreslagit att göra så här, där OTB 
skriver om sina stadgar, så behöver vi inte betala avgifterna som 
ett bildande av en paraplyorganisation medför. 

o Rikard Bergman: Förutspår att fortbildning för ortopedingenjörer kommer 
att bli en ny samlingsfråga så som ”legitimations-frågan” en gång var och 
det kommer göra yrkesföreningen stark och viktig igen om vi driver den 
frågan. 

Beslut: Går till votering - 8 för 21 mot. Proposition 3 med förslag om inträde som 
medlem i det nya OTB avslås av årsmöte.  

 

Bordlagda punkter tas upp: 

§16 Mötet fastställer att medlemsavgiften för ordinarie/studerande förblir 
samma för nästkommande år som tidigare år, dvs. 500 kr för ordinarie 
medlem och 0 kr för studerandemedlem. 

 

§17b Bildande av Stipendiefond till SOIFs stipendium 

Förslaget att avsätta 300 000kr till fonden - vilket ger ungefär en ev 
avkastning på 18 000 kr.   

Föreslås från årsmötet att styrelsen ges i uppdrag att utse en 
arbetsgrupp som skulle kunna säga hur stort eller litet stipendiet skulle 
vara per år. Alternativt att det bildas en arbetsgrupp som tittar generellt 
på förslaget om en stipendiefond.  

Beslut: går till votering: 6 för - 14 mot. Propositionen avslås. 

 

§ 18 Ingen motion har inkommit från medlem.  

 



§ 19 Arbetsgruppen har nu arbetat fram en proposition och arbetsordning för 
Forskningsfonden.  

a. De presenterar proposition 4 ”Stadgeändring forskningsstipendium” 

b. Samt Bilaga 3 - Arbetsordning forskningskommittén. 

Beslut: Årsmötet bifaller den föreslagna stadgeändringen samt arbetsordningen för 
forskningsordningen 

§20 Övriga frågor 

- Föreslås att en arbetsgrupp tillsätts för att titta på en typ av stipendiefond. 

Beslut: Kommande styrelsen får i uppdrag att tillsätta en arbetsgrupp i 
arbetet.  

- Kommande styrelsen får i uppdrag att fördjupa sig i frågan kring samarbete med 
andra organisationer, tex OTB, ISPO och presentera ett underlag till nästa årsmöte 
för att främja föreningens verksamhet och fortlevnad.  

- Årsmötet poängterar att det finns Forum på nya hemsidan medlemmarna 
uppmanas vara mer aktiva.  

- Forskningskommittén ska enligt arbetsordningen antagen under punkt §19 utses 
vid årsmötet - två personer.  

o Årsmötet utsåg:  David Rusaw (disputerad)(1år), Johanna Pettersson (1år).   

- Löneenkäten 2018 som SOIF genomfört via en anonym online-enkät gicks igenom 
via en PowerPoint presentation. 105 personer deltog i underökningen.  

Frågan från styrelsen ställs om denna typ av undersökning bör fortsätta utföras. 
Årsmötet bifaller att denna fortsätter att utföras. 

§22 Ordförande förklarade årsmötet avslutat och tackade mötesdeltagarna för deras 
medverkan. 

 

Vid protokollet    

  

Anna Järnhammer   Anna Mortimer  

      

                         

Anton Johannesson 

    

 

      



Bilaga 1 

 

SVERIGES  

ORTOPEDINGENJÖRERS  

FÖRENING 
www.soif.se 

 

 

Proposition till SOIF’s årsmöte 2018 
 

Vid årsmötet 2017 antogs nedan förslag angående stadgeändring gällande uteslutande av 
medlemmar. För att denna ändring ska kunna träda ii kraft krävs att den tas i beaktan ven på 
påföljande årsmöte.      

  

Förslag till stadgeändring gällande uteslutande av medlemmar 
 

SOIF’s styrelse har under en lång tid önskat att förändra och förnya synsättet kring medlemskap och vill hellre 
välkomna våra medlemmar snarare än att utesluta dem.  
 
Den föreslagna stadgeändringen gäller §5 där punkt 2 och 3 föreslås tas bort ur stadgarna.   
 
Punkt 2 och 3 ser för närvarande ut som nedan. 
"Medlem som under två år på varandra följande år ej betalt årsavgift ska efter årsmötesbeslut uteslutas ur för-
ening." 
 
"Medlem som uteslutits på grund av obetalda avgifter skall erläggas två årsavgifter vid återinträde." 
 
Vi föreslår att dessa två punkter ersätts med följande. 
Medlemskap erhålles för medlem som betalt avgift för aktuellt år.  
 
Styrelsen föreslår därför att årsmötet antar ovanstående förslag till stadgeändring. 
 
 
 
 
 
 

 



Bilaga 2 

 

SVERIGES  

ORTOPEDINGENJÖRERS  

FÖRENING 
www.soif.se 

 

 

Proposition till SOIF’s årsmöte 2018 
 

 

Förslag till bildande av fond till SOIFs stipendium  
 

SOIF’s stipendium delas ut årligen till medlem i föreningen och som har för avsikt att främja utvecklingen 
inom det ortopedtekniska verksamhetsområdet. Stipendiet kan användas som ett resestipendium 
och/eller forskningsstipendium. 

Stipendiet fyller en viktig funktion för oss ortopedingenjörer och dess kvarvarande känns viktig att säkra 
inför den föreslagna ingången i paraplyorganisationen OTB.    

Stipendiet har hittills delats ut från SOIF’s rullande konto men styrelsen föreslår att en fond skapas för 
detta stipendiet liknande forskningsfonden. Medel till bildandet av fonden tas från SOIF’s rullande kassa.  

Styrelsen förslår att 300.000 kr av SOIFs medel avsätts till fonden samt att en stipendiekommitté utses att 
ta fram riktlinjer för arbetsordningen.   

 
  



Bilaga 3 

 

SVERIGES  

ORTOPEDINGENJÖRERS  

FÖRENING 
www.soif.se 

 

Proposition till SOIF’s årsmöte2018 
 

Förslag till inträde som medlem i det nya OTB 
 

Styrelsen föreslår att SOIF går in som medlem i den nya OTB organisationen. SOIF kvarstår dock 
som förening.  
 
Genom ett medlemskap så får vi möjlighet till en starkare röst gentemot branschens huvudmän 
samt att vi gemensamt kan erbjuda medlemmarna större möjligheter till kurser och vidareutbild-
ning. SOIF skulle genom det nya medlemskapet kunna lägga sitt huvudfokus på utveckling av vi-
dareutbildningar och kurser samt att stärka ortopedingenjörens roll inom branschen.  
 
SOIF och OTB underteckanar ett avtal i vilket det klargör de rättigheter och skyldigheter vi har 
gentemot varann (se bifogat förslag till avtal). Vidare revideras stadgarna för den nya Branschor-
ganisationen för att möjliggöra SOIF till en medlem (se bifogat förslag till nya stadgar).  
Styrelsen yrkar årsmötets bifall för ett ingående som medlem i det nya OTB. 

  



Bilaga 4 

 

 Proposition-Stadgeändring forskningsstipendium  
 
Förslag till ny §10  
 
§ 9 FORSKNINGSSTIPENDIUM  
 
föreningens ändamål framgår av § 1. I enlighet med ändamålsparagrafen har föreningen avsatt 
medel för ett forskningsstipendium. Den kommitté som skall svara för forskningsstipendiet, skall 
bestå av fem medlemmar. Medlemmarna skall vara: ordföranden samt kassören i Sveriges Orto-
pedingenjörers Förening, en representant för högskoleutbildningen till ortopedingenjör från Hälso-
högskolan i Jönköping* samt två medlemmar från Sveriges Ortopedingenjörers Förening. Med-
lemmarna från Sveriges Ortopedingenjörers Förenings, varav en disputerad, utses vid årsmötet 
för Sveriges Ortopedingenjörers Förenings. Kommitténs ordförande skall vara ordföranden i Sve-
riges Ortopedingenjörers Förening. Ordföranden har utslagsröst.  
*Programansvarig för ortopedingenjörsutbildningen på Högskolan i Jönköping utser represen-
tant.  
Personer som ingår i kommittén för forskningsstipendiet kan inte söka eller tilldelas forsknings-
stipendium.  
Arbetsordning avseende kommittén för forskningsstipendiet skall fastställas av föreningens 
styrelse. 

 


